
Referat fra Bruger- og pårørenderådsmøde, Bryghus Nord 

mandag den 11.07.2022  

 
Deltagere:  
Evald Pedersen, Nanna Rask, Connie Andersen og Annette Søby (referent) 

 

 

1. Plejeområdets økonomi, budgetter og muligheder 
    Herunder Bryghuset. 

    Hvordan forventes det at se ud til næste budgetår? 

    Oplæg og gennemgang ved områdeleder Tine Hildebrand. 

 

2. Evt. opfølgning på oplægget 

 
    Punkt 1 og 2 udsættes og sættes på dagsorden til næste møde. 

 

 

3. Godkendelse/justering af dagsorden 
    Dagsorden godkendes 

 

4.  Opfølgning på seneste referat og godkendelse af referat 
     Lene Jørgensen; pårørende fra 3. sal Tårnet og nyvalgt medlem af Bruger- og Pårørenderådet – har  
     desværre valgt at trække sig. L.J. har sendt mail til Rådets medlemmer med forslag til fremtidigt arbejde      

     og fokuspunkter. Det aftales at Evald vurderer forslagene og sætter evt. punkter på til næste møde. 

  

     Referat fra sidst møde godkendes og Connie sørger for at det kommer på Svendborg kommunes   

     hjemmeside. 

 

       

5. Kost. Hvad er status? 

    ”Det Gode Madhus” har valgt at have fokus på sunde mellemmåltider og udbyder nu kurser heri. 
    Connie har tilmeldt sig selv tilbudt køkkenmedarbejderne på afdelinger til et gratis kursus i Odense     

    udbudt af Nutricia som også omhandler det sunde mellemmåltid. Aftenvagt Edith er blevet      

    medarbejderrepræsentant i Brugerpanel i ”Det Gode Madhus”. 

 

 

6. Aktiviteter, - anvendelse af frivillige? 
   Fordelingen af frivillige og frivilligopgaver gennemgås. 

   Opgaver: Cykelture x 2 ugentligt, pasning af butik alle ugens dage, hjælp ved aftenåbent to gange om ugen,   

   gåture, kortspil, banko en gang om måneden 

   Der er frivillige tilknyttet 1, sal Øst, 3. sal Øst, 2. og 3. sal Tårnet, og der arbejdes på at få frivillige  

   hjælpere tilknyttet alle afdelinger. 
   Der er et stort ønske om at frivillige kan ledsage beboerne til alle fælles aktiviteter der sker i dagcenterregi. 

 

   Bruger- og pårørenderådet har søgt og fået 10.000 kr. fra Bruger-Pårørenderådet har fået bevilget 10.000 kr   

   af Sydfyns Elforsynings Almennyttige Fond (SEAF) - Nanna modtager check den 12. juli. Pengene går til   

   fortsættelse af musik-aktiviteterne med MetteMaj rundt på alle afdelingerne. 

   Domea har doneret 12.500 kr. som går til samme formål. 

 

 

7. Servicepakker (Connie) 
    Der er et underskud på servicepakken på flere afdelingerne blandt andet grundet de forhøjede    

    prisstigninger på fødevarer.  

    Servicepakken koster 1.100 kr. på alle afdelinger undtagen 2. og 3. sal Tårnet som betaler 1.200 kr.  

    Det besluttes, at servicepakkernes pris ensrettes og forhøjes pr. 1. september til 1.300 kr. på alle afdelinger.  



    Connie og Annette udfærdiger et brev om varsling af prisstigning af servicepakker. Brevet sendes til      

    godkendelse i Bruger- og pårørenderådet og sendes dernæst til de pårørende i e-Boks.   

    

    På hver afdeling står en mappe i fællesstuen med referater incl. bilag på servicepakker fra Bruger- og     

    pårørenderåd. 

 
 

8. Kommunikationen mellem de forskellige vagthold 
    Hvordan informeres der, og hvordan får de forskellige vagthold informationen? 
    Information om ”hændelser”. Opfølgning mm. (Evald) 

 

    Der er ikke betalte overlap mellem vagtlagene – det er afskaffet for mange år siden og afløst af    

    dokumentation i Nexus. Alle er forpligtet til at orientere sig i Nexus ved en vagts start. Vikarer  

    sidemandsoplæres af super-brugere i Nexus.   

    

    Man skal være opmærksom på at søge tilbage i dokumentationen, hvis man har været fraværende i flere    

    dage – da man ellers kun vil læse på det som er dokumenteret indenfor de sidste døgn. 

    Connie følger op på at alle er opmærksomme på det og har allerede handlet på en konkret hændelse.  

 

 

9. Medicinering ved akutte anfald. F.eks. epileptiske anfald. (Evald) 
    Ved akut behov kontaktes sygeplejersken i sektionen, dernæst en assistent eller den udekørende     

    sygeplejerske.     

    Hvis der kendte behov for hurtigt handlen på en situation, kan der laves en uddeleringsaftale af  

    sygeplejersken og som skal være beskreven og kendt af personalet. 

 

 

10. Samarbejde med Seniorrådet 
     Søren Jakobsen tidligere overlæge på Geriatrisk afdelinger er blevet Seniorrådets repræsentant i   

     Demensbyen. Det aftales at Søren inviteres med til næste møde den 31. august fra kl. 10-10.30. Connie  

     invitere. og at Søren inviteres til økonomi/budget møde sammen med områdeleder Tine Hildebrandt. 

 

 

11. Sammenlægning af BPR-råd (Connie) 
     Der er blevet valgt et Bruger- og pårørenderåd i Bryghus SYD og Connie foreslår at de to råd lægges   

     sammen – da vi er en fælles Demensby. Der er stemning for at gå videre med den tanke - så Connie   

     aftaler nærmere med sektionsleder Nina Nourani om den nærmere proces. 

 

 

12. Info og orientering 
     Kort information om corona-status: 

     Personalet opfordres fra 1. juli til 15. august om at tage 2 selvtest om ugen og fra 15. august en PCR-test  

     hver 14. dag. Vi udleverer også selvtest til pårørende efter ønsket.  

 

 

13. Evt. 

 

 

14. Punkter til næste møde 
   Næste møde er den 31. august fra kl. 10-11.30 

 

 


